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30/01-2017 

 

I henhold til paragraf 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål: 

1. Hvad er begrundelserne for erfaren alkologer ikke længere har arbejdsopgaver i 

forbindelse med behandling af alkohol, hash og andre rusmiddel misbrugere? 

2. Hvorfor er Katsorsaavik Nuuk tildelt en monopolstilling med hensyn til  

behandlingsvirksomhed? 

3. Afvikles offentligt licitationer for behandlere af alkohol, hash og andre rusmiddel 

misbrugere i åben udbudslicitation? 

a. Hvis det forholder sig sådan, hvor mange er fremkommet med tilbud til      

licitationsrunden? 

b. Hvilke principper er anvendt til udpegningen af licitationsvinder? 

4. Hvad med de allerede eksiterende behandlere som ikke længere gives opgaver? 

Inatsisartut har besluttet, disse også skal bruges, trods det stopper I med at bruge dem, 

hvorfor? 

 (Medlem af Inatsisartut Karl-Kristian Kruse Siumut) 

 

Begrundelse: 

Det kan ikke uden videre accepteres, at erfarne alkologer fratages opgaver, for kommunerne kan 

ikke løfte opgaven alene, rejsende alkologer er uundværlig i samfundet, deres virke er meget gavnlig 

for rusmiddel misbrugere, til at fortsætte livet mod lettere vilkår. 

 

Jeg mener, at Katsorsaavik Nuuk ikke kan løfte opgaven alene for det store skare 

behandlingskrævende personer samt ved udløb af forlængelsen af aftalen med Katsorsaavik Nuuk, 

skulle der udføre en ny udbudsrunde. Da det samtidig er tvingende nødvendigt med en gennemsigtig 

forvaltning, er det meget vigtigt udbudsrunden afvikles offentligt, og hvor mange som har deltaget i 

tilbudsgivningen, herunder hvor mange der blev afslået med begrundelse for afslaget. 
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Da Inatsisartut besluttede, at behandlingen skal blive gratis, blev det samtidig helt klart medlt ud, at 

eksisterende alkologer skal bruges. Ligesom løbende kompetenceudviklingskurser for kommunale 

ansatte skal yderligere udbygges.  

 

Det, der skete i Grønland har gjort det klart og i nyhederne, at familiers og enkeltpersoners behov er 

voksende, derfor kan det ikke uden videre accepteres at rejsende alkologer ikke ønskes anvendt 

længere. 

 

 

 


